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COMUNICAT:
Cex care am fost prezențx am considerat că intervenția noastră ieri, miercuri, 19 martie, la Casa de

Cultură a Studenților Cluj-Napoca a fost necesară, pentru că așa-numita Liga Studenților Cluj, folosind
o instituție publică, a găzduit un eveniment în care a adus ca vorbitor un senator AUR, un legionar, un
fascist, homofob, transfob, antivaccinist, autor a multiple cărți de pseudoștiință. Aceste organizații au
înșelat publicul, prezentând acest individ drept un ”om de știință, biofizician și bioetician”.

Ca atare, ne-am făcut prezența cunoscută împărțind pliante persoanelor care au venit la eveniment
cu informații despre Virgiliu Gheorghe / Virgiliu George Vlăescu și adevărata sa activitate. Când a
început discuția, am întrerupt evenimentul prin zgomote, fluier și slogane, urmând să fim datx afară
de pază, voluntari și jandarmerie, unx dintre noi fiind tratatx foarte agresiv și violent. Din persoanele
venite și organizațiile partenere, noi am dedus că așa-numita Ligă a Studenților este un grup cu legături
serioase cu organizații legionare/fasciste importante din țară și că este nevoie de un efort organizat din
partea noastră, a tuturor, pentru combaterea lor.

Liga Studenților este un ONG care induce în eroare publicul, nefiind real conectată la viața uni-
versitară din țară. Această organizație reprezintă o grupare care își desfășoară activitatea din fonduri
netransparente, cu legături cu diverse personaje din zona reacționară, unele dintre ele dovedite având
legături cu extrema dreaptă. Sperăm că această acțiune să fie un apel către toate organizațiile/asoci-
ații/grupuri/oameni din Cluj și din țară care consideră că vorbitorul evenimentului în cauză și toată
rețeaua fascistă/legionară care a fost implicată trebuie să fie date afară și excluse din toate spațiile soci-
ale/economice/politice din care fac parte. Un spațiu public, mai ales unul destinat culturii studențești,
nu poate găzdui un eveniment unde un individ ca Virgiliu George Vlăescu să poată face propagandă
homofobă, transfobă, naționalist-fascistă. Fascismul, transfobia și homofobia nu cad sub incidența liber-
tății de exprimare, ci a unei propagande de partid făcute subversiv, ascuns (statutul de senator a fost
ținut ascuns intenționat) și din bani publici, CCS fiind în directă subordonare a ministerului adiacent.

Rușine Casei de Cultură a Studenților! Rușine Ligii Studenților! Rușine Ministerului Muncii, Familiei,
Tineretului și a Solidarității Sociale, față de care Casa de Cultură este subordonată!

Rușine tuturor partenerilor acestor grupuri! Alertă Antifascistă! Suntem Toate Antifasciste!
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MĂRTURII
AS: Sunt una dintre cele 2 persoane ramase ultimele în sală. Contrar istorisirilor diverselor persoane

de dreapta, cărora le-a plăcut mult să înflorească ce, de fapt, s-a întâmplat, o sa clarific - nu, nu am
fost imobilizatx și în niciun caz nu am fost violentx, spre deosebire de membrx organizatori cărora le-a
fost atrasă atenția în repetate rânduri să nu ne mai atingă, să nu mai tragă de noi și care ne-au împins
pe ușa din lateral fără nicio rușine, astfel încât una dintre noi a dat cu fața de ușă, iar daca la ieșire ar
fi fost scări s-ar fi terminat cu o ambulanță.

Înconjuratx de în jur de 10 persoane, ni s-a tot spus ca ”aici nu suntem pe stadion”, că ”bă eu îl bat
pe ăsta”, că vom fi luați pe sus, că ar fi trebuit să ”vorbim cu ei de la început”. Ei știau și se așteptau
să venim, așa cum a recunoscut chiar membra alumnă a ligii, Maria Enea, pe scenă.

Mi s-a cerut să mă legitimez, de un ”polițist” care, atunci când altcineva a zis că va chema poliția,
întrebat cine e de fapt, a schimbat placa și a devenit ”jandarm”.

Cel mai dezamăgitor lucru în acea seară n-a fost, de fapt, violența cu care am fost întâmpinate la
casa de cultură - a fost reacția oamenilor din sala. Fiindu-le date pliante informative despre Virgiliu
Gheorghe/ George Vlăescu, le citeau, le impachetau, apoi le despachetau și râdeau citindu-le din nou
cu oamenii de lângă ei. Ce e de râs la taberele de conversie? Ce e de râs cand vorbim despre abuz? Ce
e de râs atunci când ai venit să asculți un antivaccinist, un afiliat al miscarilor de extremă dreapta? Si
dacă nu e nimic de râs, de ce nu te ridici să pleci?

A ascunde adevaratele valori si pozitii de putere și a-l proteja pe acest om înseamnă complicitate -
la abuz, la legionarism, la fascism.

Rușine casei de cultură a studenților! Rușine ligii studenților din Cluj!

AO: Eu am fost printre primii care au fost scosi cu forta din casa de cultura - incepusem sa impart
pliante (cu detalii despre Virgiliu Gheorghe), si m-au reperat mai multi organizatori din liga studentilor;
unul dintre ei a inceput sa ma impinga sa ”avem o discutie afara”, in pofida faptului ca am zis in mod
explicit ca as prefera sa raman.

Odata ajuns afara, am fost abordat de undeva la 3 voluntari. M-au intrebat, printre altele, daca sunt
asociat cu lumea care dadea pliante afara, dar si daca consider ca este ”moral” ceea ce am facut. Desigur,
le-am raspuns ca da, ceea ce i-a nemultumit - paradoxal, parea ca nu-si pusesera deloc intrebarea daca e
moral in primul rand sa platformeze un senator AUR cunoscut pentru pozitiile sale anti-stiintifice (e.g.
antivaccinism) si asocierea sa cu extrema dreapta.

Le-am amintit, de asemenea, faptul ca, in conformitate cu cadrul legal in care se desfasura eveni-
mentul (regasit pe site-ul casei de cultura), evenimentul era tehnic ilegal - in virtutea faptului ca VG
a produs in trecut mai multe afirmatii cu caracter homofob, xenofob etc. Dumnealor m-au asigurat ca
evenimentul ”nu are un caracter politic”, o pozitie destul de naiva avand in vedere invitatul principal.

Am intrebat, in ultima instanta, daca am dreptul de a imparti pliante afara - am fost asigurat ca
da. Afara fiind insa, am fost in continuare hartuiti de organizare - unul dintre organizatori ne-a alungat
din fata cladirii, in pofida faptului ca fusesem anuntati ca putem sa impartim pliante afara. Am fost
amenintati ca o sa fie chemata politia - nu dupa mult timp, apare o masina de politie in fata casei de
cultura, si ramane parcata. Politia nu ne-a abordat, insa.

Ca un comentariu final, mi se pare interesant ca un asemenea eveniment se poate intampla, mai ales
in urma a ceea ce s-a intamplat la alegeri. Faptul ca reprezentantii extremei drepte sunt platformizati
cu atata usurinta si impunitate. Cred ca asta denota un esec al nostru, atat la nivel institutional, cat si
social/public. As indemna mai multa lumea sa devina mai vigilenta si sa ia actiune in asemenea cazuri.
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AU: După ce prezentatoarea evenimentului a amintit într-un mod ultra-laudativ scrierile lui Virgiliu
Gheorghe despre pornografie ca ”maladie a secolului” și homosexualitate ca ”boală vindecabilă”, energia
mea în a ocupa spațiul aceste conferințe a explodat.

Am început să scandăm mesajele noastre antifasciste, în timp de aproximativ 7 participanți (bărbați)
s-au îndreptat spre noi, ne-au tras agresiv de haine și spuneau că acesta nu este locul nostru.

În acele momente însă, am făcut să fie locul nostru. Un spațiu al fascismului latent trebuie întrerupt
printr-un antifascism activ, loud, disruptiv. Trebuie să ne asigurăm că fascismul nu-și mai poate crea
locuri confortabile niciunde. Nici în Parlament, nici în Case de Cultură, nici pe stradă!

AG: Alerta noastră vine în contextul în care fascismul bate insistent la ușa României, și legionarismul
încearcă să ocupe cât mai multe spații publice ale orașelor și localităților noastre. Venim cu un mesaj
ferm: (1) suntem solidari cu toți activistx de mediu, feministx, queer, roma și toți cei care luptă în prima
linie defensivă împotriva neo-fascismului; (2) ne angajăm ferm în efortul de a combate evenimentele
legionare organizate în Cluj, ura neavând loc pe străzile noastre!

Apreciez faptul că acțiunea noastră va fi interpretată ca și fiind prea mult, prea în extremă: acesta și
ne este scopul. Acțiunile radicale crează spațiu pentru progres și discuții oneste în comunitățile noastre,
astfel alternativa propusă de stânga politică poate fi normalizată în discursul public.

Ura nu poate fi tolerată, și stânga progresivă românească trebuie să se organizeze, să protesteze, și
să dea dovadă de reziliență în fața pericolului legionar, dar și de curaj în a ne imagina o lume nouă, o
lume mai echitabilă, un viitor progresiv de stânga.

AV: Ieri am fost față în față cu fascismul. Fascismul, care este silențios, care nu urlă, care ascunde
sub nume neutru.

Nu o să mint, m-a speriat. Sunt mulți, și oamenii, tinerii aceștia trăiesc viața cotidiană în fascism -
dar ăștia cheamă pe asta ”normalitate”.

Eu cred că am fost și puțin timidă. Nu am putut să urlu atât de tare ca tovarășx mei. Am și uitat
sloganele, fiindcă am avut o adrenalină care m-a făcut aproape doar un spectator. Tot respectul pentru
ei, pentru că totx si-au luat inima în dinți.

În seara aia am văzut și putere. Putere în comunitate, putere în a nu fi singură, puterea tovarășx
mei.

Sper că și la următoare mișcare o să țină mâna mea, și data viitoare o să urlu mai tare în față
fascismului. Împreună.

AW: Sala era neasteptat de plina, inclusiv un numar de preoti in sutane negre. Oamenii au fost
relativ curiosi de pliantele noastre, cu toate ca unii mi-au mai zis ca sunt un nesimtit fiindca le distribui.

Discutia a inceput cu o persoana de la liga studentilor care a introdus liga si vorbitorul. Cand a
aparut vorbitorul pe scena, m-am urcat si eu si am inceput sa strig publicului ca vorbitorul e un senator
aur, homofob, legionar, antivaccinist. Nu a durat mult pana m-au prins 4 barbati foarte agresivi, m-au
impins in backstage si pe niste holuri neiluminate, strigand la mine, bruscandu-ma, prinzandu-ma de
haine. Dupa cativa zeci de metri foarte confuzi, cand m-au impins prin diferite holuri, m-au dat afara
intr-o curte laterala de unde mi-am gasit drumul spre strada principala.

Din persoanele venite si organizatiile partenere deduc ca asa-numita liga a studentilor este un grup
cu legaturi serioase cu organizatii legionare/fasciste importante din tara.

Sper ca aceasta actiune sa fie un apel catre toate organizatiile/asociatii/grupuri/oameni din cluj si
din tara care considera ca vorbitorul evenimentului in cauza si toata reteaua fascista/legionara care a
fost implicata trebuie sa fie date afara si excluse din toate spatiile sociale/economice/politice din care
facem parte.

Rusine Casei de Cultura a studentilor!
Rusine Ligii Studentilor!
Alerta Antifascista!
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AP: Mi se pare necesar ca mereu să acționăm şi să nu lăsăm spațiu pentru astfel de evenimente
în care sunt promovate discursuri homofobe, legionare, anti-vaxx, tocmai în momentul ăsta în care se
încearcă normalizarea acestor demersuri şi discursuri. e important să semnalăm că discursuri de ură nu
vor fi tolerate.

pe partea de sala unde eram eu, au venit foarte repede câteva persoane să ne zică să ieşim în
momentul în care am început să facem zgomot. un bărbat venise şi chiar sărise două rânduri ca să
ajungă şi să punâ mână pe un tovarășx într-un mod foarte agresiv. m-am ridicat şi am întins brațul
între ei spunându-i să nu atingă pe nimeni. şi-a scos un badge, care părea aproape fake sau de jucărie,
ca sa ne zică nouă că e de la poliție şi să ieşim afară. menționez că individul nu era în uniformă. alți
bărbați ne aşteptau la final de rând ca să ne trimită afară pe uşă. una dintre doamne, care părea să fie
din organizare, mi-a spus să îmi dau jos masca medicală, pentru că ”noi aici nu suntem cu de astea”

AC: Când am ajuns a mers un video, care a fost filmat 80% la biserici și mănăstiri, dar nici o dată nu
se menționează că Liga studenților este o organizație religioasă. Se zic chestii ca și “valori”, “dezvoltare”,
cuvinte care au și un sens secular, și mi se părea foarte bizar și dubios că în imagine se prezint foarte
religios dar nu asumă chestia asta prin limbaj. Pare a fi o tactică de atragere, astfel încât studenții care
nu sunt foarte hotărâți să poată intra mai ușor în comunitate. Ei folosesc buzz words de foarte multe
ori, cum ar fi ”tradiție” și ”valori”, care aici au un sens foarte specific, un sens foarte de dreapta, dar
este mai greu de subliniat, deoarece, evident, nu este nimic în neregulă cu tradiția sau valorile în sine.
Persoana care prezenta evenimentul a zis informații despre Virgiliu Gheorghe, dar astea zis informații
au fost de fapt o interpretare foarte personală, și obiectiv falsă, efectiv propagandă. A subliniat de foarte
multe ori că V. Gheorghe este un om de știință, pentru a da o credibilitate lui, o obiectivate pentru
discursul de ură. Asta este o tendință foarte veche a persoanelor fasciste, de a prezenta ideologia lor ca
și obiectiv și științific, ignorând toata munca științifică care ii contrazice. După ce am început acțiunea
m-am simțit foarte bine, e regizată. A fost o chestie necesară să luăm spațiu la discuția asta, pentru că
așa zisa “terapie” de conversie care este promovata de V. Gheorghe rănește și chiar și omoară copii, și noi
suntem copii care el ar vrea să nu existe, dar nu poate să scape de noi. Discursul de ură nu este liberate
la exprimare. După câteva momente am fost împins afară din sală într-un mod foarte fizic, lumea filma
pe noi. O doamnă cu un copil mic ne-a întrebat dacă ne este rușine, asta mi s-a părut foarte ironic
în contextul în care ea a adus un copil să vadă vorbind un fascist. După ce au reușit să ne da afară a
început evenimentul dar eu totuși consider că acțiunea a fost reușită și a meritat să luăm spațiu pentru
vocile noastre

AT: Imparteam flyere afara, la intrare. Majoritatea oamenilor le-au luat fara sa spuna nimic. Ne-a
cerut un flyer si paznicul casei de cultura.

Am primit si cateva amenintari. O voluntara a spus ca va chema politia. Un barbat a strigat pe noi
ca incalcam constitutia. Un alt barbat mi-a spus ca imi respecta dreptul la libera exprimare, dar sa plec
de acolo. Cand i-am spus ca e un trotuar public, a ridicat tonul si a pus mana pe mine.

Au fost si doua persoane care s-au intors la noi dupa ce au primit flyerele. Unul dintre ei ne-a intrebat
daca suntem din partea unui ONG. Cand i-am spus ca nu suntem si ca facem asta din proprie initiativa,
ne-a multumit, pentru ca nu stia informatiile despre flyer-ul respectiv.

AK:M-am alăturat într-un rol în care n-am fost prezent* în sală, ci am împărțit pliante în fața Casei
de Cultură, pe măsură ce ultimii participanți soseau. Din partea simplilor participanți, n-am întâmpinat
reacții sau interacțiuni ostile, întrucât m-am rezumat la a înmâna pliantele, cu mențiunea că ele conțin
informații despre cel care urmează să le vorbească, pe care e mai bine să le cunoască. Totuși, la un
moment dat, un bărbat (mai mult ca sigur în vârstă de peste 40 de ani) a venit insistent spre mine.
M-am temut inițial, căci părea amenințător, și m-am îndreptat spre grup. A venit după mine și a cerut
un pliant, pe care i l-am oferit. A ieșit după câteva minute, însoțit de un alt bărbat mai în vârstă, care
putea fi chiar Virgiliu Gheorghe-Vlăescu după aspect, iar același individ mi s-a adresat într-o manieră
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foarte agresivă și m-a acuzat că vreau să intimidez organizarea conferinței, că răspândesc informații
false, că încalc Constituția și că va anunța poliția. Am negat acuzațiile și i-am zis: go on! M-a întrebat
dacă am un nume, i-am spus că le voi spune doar autorităților cum mă numesc. De asemenea, doi dintre
organizatori s-au îndreptat spre noi și ne-au cerut insistent să ne deplasăm mai departe de clădire sau
vor chema poliția. La observația că este, totuși, vorba de un trotuar public, ni s-a spus: ”Puteți să
împărțiți pliante în parc, că și acolo e spațiu public”. Unul dintre studenții organizatori a încercat să
atingă persoana cu care împărțeam, s-a oprit la cererea acesteia.
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Din filmarea acținii care este pe Youtube

ro.theanarchistlibrary.org

https://www.youtube.com/watch?v=fXxyVeGmtX0
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